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Εκκλησιαστική ρήξη με 
πολιτικές παραμέτρους

Η ρήξη στις σχέσεις Οικουμενικού Πατρι-
αρχείου και Πατριαρχείου Μόσχας λαμβά-
νει πλέον διαστάσεις προκαλώντας έντονη 
ανησυχία λόγω του κινδύνου δημιουργίας 
μεγάλου σχίσματος στους κόλπους της 
Ορθόδοξης Εκκλησίας. >>28-29

Εξωτερική πολιτική 
στην ψηφιακή εποχή

Εκσυγχρονίζεται το ΥΠΕΞ προχωρώντας με 
τα δεδομένα της σημερινής ψηφιακής επο-
χής. Ο Νόαμ Κατζ βρέθηκε στη Λευκωσία 
αναπτύσσοντας τις θέσεις του. >>6

Επιστολή Ταγιάνι στον
Πρόεδρο για μετανάστες

Στην επιστολή προς Αναστασιάδη, ο Πρόε-
δρος της Ευρωβουλής συναρτά την κατα-
νομή δικαιούχων διεθνούς στη βάση του 
ΑΕΠ και του πληθυσμού των κρατών-με-
λών, κάτι που εάν υιοθετηθεί, θα αποσυμ-
φορήσει την Κύπρο, η οποία βρίσκεται 
στην πρώτη θέση αιτήσεων ασύλου στην 
Ευρωπαϊκή Ένωση.  >>8

Το εμπόριο αυτοκινήτων
ξαναπαίρνει τα πάνω του

Ο πρόεδρος του Παγκύπριου Συνδέσμου 
Εμπορίας Οχημάτων σημειώνει ότι με-
τά από μια καταστροφική πενταετία, το 
εμπόριο αυτοκινήτων παίρνει ξανά τα 
πάνω του. >>22

ΑΕΡΟΠΟΡΙΚΟΣ ΑΠΟΚΛΕΙΣΜΟΣ

Η Κύπρος αποκόπτεται
από τον κόσμο
Λουκέτο	στη	Eurocypria,	τις	Κυπριακές	Αερογραμμές	και	τώρα	
στη	Cobalt.	Η	Κύπρος	αποκόπτεται	από	τον	έξω	κόσμο	και	εξαρ-
τάται	απόλυτα	από	ξένους	επιχειρηματίες	χωρίς	καμία	κρατική	
έγνοια.	Την	ώρα	που	σχεδιάζουν	να	γίνουμε	συνεδριακό	και	
επιχειρηματικό	κέντρο,	η	σύνδεση	με	πολλούς	προορισμούς	
είναι	πλέον	πολύωρη	και	ασύμφορη.	 >>14

ΤΟ ΣΥΝΔΕΟΥΝ ΚΑΙ ΜΕ ΘΗΤΕΙΑ ΟΥΝΦΙΚΥΠ 

Μεθοδεύουν χρονοδιάγραμμα
Κύκλοι	του	Συμβουλίου	Ασφαλείας	κινούνται	ώστε	κατά	τη	συζήτηση	του	Κυπριακού	στο	
τέλος	Οκτωβρίου,	να	καθοριστεί	χρονοδιάγραμμα	με	καταληκτική	ημερομηνία.	Όπως	πλη-
ροφορούμαστε,	το	χρονοδιάγραμμα	θα	συνδέεται	και	με	τη	συζήτηση	για	την	ανανέωση	
της	θητείας	της	ΟΥΝΦΙΚΥΠ,	τον	Ιανουάριο.	
➤ Αναβάθμιση ρόλου του ΟΗΕ 
➤ Κενό από την παραίτηση Κοτζιά 

➤ Απάντηση στην τριμερή με Μπαρμπαρός >>3[ ΠΡΩΤΗ ΓΡΑΜΜΗ ]

Οικονομικός

3 ΕΝΘΕΤEΣ ΕΦΗΜΕΡΙΔΕΣ

▼ ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΣΗΜΕΡΑ

ΜΥΡΤΩ ΜΑΡΚΙΔΟΥ
«Κουμάντο» στους αιθέρες μας 
από ξένους! >>14

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ
Είμαστε σε κρίση >>6

ΓΙΑΝΝΗΣ ΣΠΑΝΟΣ
Οκτωβριανά: Πόθοι, πάθη και 
αντίσταση >>8

ΧΡΗΣΤΟΣ ΙΑΚΩΒΟΥ
Ορθολογική ή ορθολογιστική 
πολιτική; >>10

ΛΟΥΚΗΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ
Οι ευθύνες της Ελλάδας έναντι 
της Κύπρου >>10

▼ ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΙΑ

Οζερσάι στον «Φ»: Άρχισαν ανεπίσημες συζητήσεις «έξω από το κουτί» για οδούς συνεννόησης

«Αναζητείται κοινό όραμα»

Δ εν πρέπει να συνεχίσουμε στο ίδιο μοτί-
βο στο Κυπριακό, διαμηνύει ο Κουντρέτ 
Οζερσάι. Επιβεβαιώνοντας επί τούτου πως 
ανεπίσημα οι Νίκος Αναστασιάδης και Με-
βλούτ Τσαβούσογλου, αλλά και ο ίδιος 
στις επαφές του, ανάμεσα σ’ αυτές και με 

τον Αβέρωφ Νεοφύτου, συζητούν το Κυπριακό «έξω από 
το κουτί», στην προσπάθεια να εξευρεθούν οδοί συνεννό-
ησης. Χρειαζόμαστε, όπως επισήμανε, ειλικρινή σε βάθος 
συζήτηση για το αν είμαστε έτοιμοι και αν έχουμε τα 
αναγκαία στοιχεία για αυτού του είδους τον συνεταιρισμό 
ή όχι. Πρέπει να το συζητήσουμε, σημειώνει με νόημα.

Ο λεγόμενος «υπουργός εξωτερικών» του κατοχι-
κού καθεστώτος, Κουντρέτ Οζερσάι, σε συνέντευξή του 

στον «Φ» σημειώνει πως 
«υπάρχουν δύο οδοί για 
να συζητήσουμε. Η μία 
είναι οι ανεπίσημες συ-
νομιλίες που έχουν ήδη 
αρχίσει. Και η δεύτερη 
οδός είναι η συζήτηση, 
όχι η διαπραγμάτευση, 
που πρόκειται να αρχίσει 

στην παρουσία των Ηνωμένων Εθνών». 
Ξεκαθαρίζει πως η συζήτηση αφορά κατά πόσο έχουν 

οι πλευρές κοινό όραμα για το μέλλον της Κύπρου. Τονίζει 
δε πως αυτό θέλει και ο Γενικός Γραμματέας του ΟΗΕ. Δη-
λαδή, «πρώτα πρέπει να συμφωνήσουμε αν έχουμε κοινό 
όραμα και για το τι είδους διαπραγμάτευση θα κάνουμε, 
να συμφωνήσουμε ποιοι θα είναι οι όροι αναφοράς των 
συνομιλιών. Σύμφωνα, λοιπόν, με την προσέγγιση του 
ΟΗΕ, μόνο τότε μπορεί να ξεκινήσουν οι επίσημες δια-
πραγματεύσεις, το πάρε-δώσε». Δυστυχώς, υποστηρίζει, 
λείπει η συναντίληψη ακόμα και για το πιο θεμελιώδες 
στοιχείο, τη διζωνική δικοινοτική ομοσπονδία. Την αντι-
λαμβανόμαστε, ανέφερε, διαφορετικά.

Ο Κουντρέτ Οζερσάι στη συνέντευξή του αξιολο-
γεί την πρόσφατη έκθεση Γκουτέρες για το Κυπριακό 
και κάνει τη δική του ανάγνωση για το περιεχόμενο. 
Μελετώντας την έκθεση, ανέφερε, δεν διαπίστωσε να 
επιβάλει κάποιο είδος πλαισίου. Για παράδειγμα, συνέ-
χισε, δεν επιβάλλει (ο Γ.Γ.), ούτε αποκλείει τη Διζωνική 
Δικοινοτική Ομοσπονδία. «Εξαρτάται από τις πλευρές να 
συμφωνήσουν το πλαίσιο». Δεν παρέλειψε να υποδείξει 
πως στην έκθεση απουσιάζει αναφορά από τον Γ.Γ. 
«επιστρέψτε στο τραπέζι της διαπραγμάτευσης απ’ εκεί 
που την αφήσατε». >>4

Ο λεγόμενος 
«υπουργός 
εξωτερικών»  
του ψευδοκράτους 
ανοίγει τα χαρτιά του

Κουντρέτ Οζερσάι
>> Λείπει η συναντίληψη ακόμα και για το πιο  

θεμελιώδες στοιχείο, τη ΔΔΟ
>> «Να συζητήσουμε αν είμαστε έτοιμοι γι’ αυτού 

του είδους τον συνεταιρισμό ή όχι»
>> Είπε για τον Νίκο Αναστασιάδη: Είναι φίλος μου, 

τον συμπαθώ, έχουμε χημεία και δεν έχω  
πρόβλημα μαζί του

>> Ο ΟΗΕ άρχισε τώρα να σκέφτεται  
την πραγματική αιτία της διαμάχης και ίσως  
αυτό θα πυροδοτήσει μια συζήτηση  
για το τι μέλλει γενέσθαι

>> Πώς σχολιάζει τις συζητήσεις περί χαλαρής  
ομοσπονδίας                                             
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Προβλέπεται σασπένς…
Αμφίρροπες	αναμετρήσεις	περιλαμβάνει	το	ση-
μερινό	πρόγραμμα	του	ποδοσφαιρικού	πρωτα-
θλήματος	Α’	Κατηγορίας:	Νέα	Σαλαμίνα	–	Ομό-
νοια	(17:00,	Cytavision	2),	ΑΠΟΕΛ	–	ΑΕΛ	(19:00,	
Cytavision	1).	

MEΓΑΛΟΪΔΕΑΛΙΣΜΟΣ ΕΡΝΤΟΓΑΝ
Έβαλε στο στόχαστρο
και τη Γ.Σ. του ΟΗΕ

Ο	Τούρκος	Πρόεδρος	Τα-
γίπ	Ερντογάν	άσκησε,	για	
ακόμα	μια	φορά,	έντονη	
κριτική	στο	παγκόσμιο	
σύστημα	και	τον	τρόπο	
λειτουργίας	του	Οργα-
νισμού	 των	Ηνωμένων	
Εθνών.	Ο	νεοσουλτάνος	

φωτογραφίζει	τη	γραμμή	της	εξωτερικής	πολι-
τικής	της	 Άγκυρας,	με	την	οποία	θέλει	να	ανα-
βαθμίσει	τον	ρόλο	της	χώρας	του. >>11

ΑΝΟΙΚΤΕΣ ΠΛΗΓΕΣ
Αναζητώντας τον τάφο
της μητέρας από το ’74

Μια	ακόμα	τραγωδία	της	
τουρκικής	εισβολής	βλέπει	
το	φως	της	δημοσιότητας.	
Μετά	από	44	χρόνια,	η	οι-
κογένεια	της	Παρασκευούς	
Γιωργαλλή	από	την	Αμμό-
χωστο	αναμένει	την	ταυ-
τοποίηση	των	οστών	της	

μητέρας	τους,	η	οποία	δολοφονήθηκε	με	ακόμα	
δύο	γυναίκες	από	τους	Τούρκους	στρατιώτες	και	
τάφηκε	σε	άγνωστο	για	εκείνους	σημείο. >>17

ΑΓΝΩΣΤΗ ΜΑΡΤΥΡΙΑ
Ποιος υπέστειλε τη σημαία
από το αγγλικό Κυβερνείο 

Μια	νέα	μαρτυρία	φέρνει	
στο	φως	ο	«Φ»	σε	σχέση	
με	 τα	Οκτωβριανά	 του	
1931	και	το	άτομο	που	κα-
τέβασε	τη	σημαία	από	το	
Κυβερνείο	των	Άγγλων	στη	
Λευκωσία.	Τη	μαρτυρία	με-
ταφέρει	ο	Χαράλαμπος	Ρή-

γας,	ο	οποίος	ισχυρίζεται	ότι	τη	σημαία	κατέβασε	
ο	συγχωριανός	του	από	τη	Βασίλεια	Σοφοκλής	
Λάμπρου,	γνωστός	ως	Κουτσοσοφόκλης.	 >>24

Τ Η Σ  Κ Υ Ρ Ι Α Κ Η Σ

ΞΕΝΟΔΟΧΕΙΑ - ΚΑΤΑΛΥΜΑΤΑ

Σε	χειμερία	νάρκη
6	στις	10	μονάδες	
Τέσσερις	στις	δέκα	τουριστικές	μονάδες	σε	παγκύ-
πρια	βάση	θα	συνεχίσουν	τη	λειτουργία	τους	κατά	
τη	χειμερινή	περίοδο	2018	–	2019.	Η	άλλη	όμως	
ανάγνωση	λέει	ότι	έξι	στα	δέκα	καταλύματα	θα	
πέσουν	σε	χειμερία	νάρκη	λόγω	της	εποχικότητας	
που	μαστίζει	διαχρονικά	τον	κυπριακό	τουρισμό.	
Στη	δε	περιοχή	ελεύθερης	Αμμοχώστου,	το	ποσο-
στό	ξεπερνά	το	90%.	 Οικονομικός >>1

Πανίκοσ Κωνσταντίνου
& Ιάκωβοσ Κακουρήσ

ΠΑΝΙΚΟΣ ΘΕΟΔΟΣΙΟΥ

Πανίκοσ Κωνσταντίνου

Όλη η αθλητική 
δράση είναι...

Συντονιστείτε
για περισσότερη  

αθλητική ενημέρωση!

Η ΙΣΤΟΡΙΑ ΜΙΑΣ ΖΩΗΣ

Κώστας Γαβράς: 
Αποκλειστική 
συνέντευξη με τον
σπουδαίο σκηνοθέτη 

ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΣΤΟ DOWN TOWN

H Eυρυδίκη Βαλαβάνη μιλά έξω από τα
δόντια για τις φήμες και τους ψιθύρους

Επίσης διαβάστε στο GΟ: 
Το σύστημα της... Άννας Γιαγκιώζη

ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΣΤΟ ΟΜΙΚRON

γεμάτες μόδα και
όμορφα πρόσωπα

160
ΣΕΛΙΔΕΣ

ΠΡΟΑΙΡΕΤΙΚΑ ΜΕ ΤΟΝ «Φ»

ΟΔΗΓΟΣ ΠΟΛΗΣ
ΚΑΘΕ  ΒΔΟΜΑΔΑ

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ 
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Επιθεωρήσεις 
για αδήλωτη 
εργασία
Δέκα	χιλιάδες	επιθεωρήσεις	
τον	χρόνο	για	την	αδήλωτη	ερ-
γασία	στοχεύει	να	πραγματο-
ποιεί	το	υπουργείο	Εργασίας.
 Οικονομικός >>4

Ανταγωνιστικότητα
σε	στασιμότητα
H	Κύπρος	διατηρήθηκε	στην	44η	θέση	ανταγωνιστικότη-
τας	(το	2017	ήταν	στην	43η	θέση)	με	τη	βαθμολογία	της	
να	ανέρχεται	στις	66	μονάδες.	Μια	θέση	όχι	κι	άσχημη.	
Ωστόσο,	η	χώρα	μας	υστερεί	κυρίως	στους	δείκτες	που	
αφορούν	στη	δυνατότητα	ανάπτυξης	της	καινοτομίας	και	
του	επιχειρείν.		 Οικονομικός >>7

Κυπριακή	υπηκοότητα	σε
8	χιλ.	ελληνικές	εταιρείες 
Η	Κύπρος	αποτελεί	«μαγνήτη»	για	τις	ελληνικές	εταιρείες	
λόγω	των	συγκριτικών	φορολογικών	πλεονεκτημάτων	και	
της	σταθερότητας	που	έχει	η	χώρα.	Από	το	2012	μέχρι	το	
τέλος	Σεπτεμβρίου	2018		έχουν	εγγραφεί	στην	Κύπρο	8.187	
ελληνικές	εταιρείες,	που	έχουν	μετόχους	και	διευθυντές	
με	ελληνική	υπηκοότητα.		 Οικονομικός >>3
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Συνέντευξη στην Αντιγόνη Σολομωνίδου 
Δρουσιώτου και τον Λευτέρη Αδειλίνη

Σ υζήτηση έξω από τα καθιερωμένα 
κανάλια έχουν ξεκινήσει οι άμεσα 
εμπλεκόμενοι παίκτες του Κυπριακού, 
σημειώνει σε συνέντευξή του στον «Φ» 
ο λεγόμενος υπουργός εξωτερικών Κου-
ντρέτ Οζερσάι. Αναφέρεται συγκεκριμέ-

να στην ανεπίσημη συνάντηση Αναστασιάδη – Τσα-
βούσογλου στη Νέα Υόρκη, όπως και του ιδίου με 
τον πρόεδρο του ΔΗΣΥ, Αβέρωφ Νεοφύτου. Συζητούν 
το Κυπριακό, όπως είπε, «έξω από το κουτί» σε μια 
προσπάθεια να εξευρεθούν σημεία συνεννόησης. Οι 
επίσημες διαπραγματεύσεις έχουν γίνει αυτοσκοπός, 
υποστήριξε. Εξέφρασε, μάλιστα, την άποψη πως θα 
πρέπει να αντιληφθούν οι πλευρές ότι σημασία δεν 
έχουν οι ταμπέλες και τα πλαίσια, αλλά η ουσία και 
το περιεχόμενο μιας διευθέτησης. Όπως χαρακτηρι-
στικά τονίζει, έχουμε κλειδώσει το κεφάλι μας σε κά-
τι και επιμένουμε ότι όποιος κινείται έξω απ’ αυτό το 
κουτί είναι ένοχος και όποιος λέει κάτι διαφορετικό 

είναι κατά της λύσης. «Δεν έχουμε 
καταφέρει να έχουν κάποιο νόημα 
οι συζητήσεις μας», υπογραμμίζει.

-Η τελευταία έκθεση του ΓΓ του 
ΟΗΕ για το Κυπριακό δόθηκε στη 
δημοσιότητα. Με βάση αυτή την 
έκθεση τι προοπτικές βλέπετε για 
επανέναρξη της διαδικασίας λύσης; 

-Η κυρίαρχη λογική δεν είναι 
να επαναρχίσουν οι συνομιλίες.  Διαβάζοντας την 
έκθεση, σημειώνω δυο βασικά στοιχεία. Κατ’ αρχάς 
ο ΓΓ αναφέρει πως « …φαίνεται να αναφέρεσθε σε 
συγκεκριμένα κείμενα, σε συγκεκριμένες συγκλί-
σεις και άλλα θέματα, αλλά είναι αναγκαίο στην 
αρχή να διασαφηνίσουμε κάποια πράγματα και να 
συμφωνήσετε σε ένα κοινό όραμα για την Κύπρο. 
Αν έχετε ένα κοινό όραμα, θα το εξετάσουμε. Αλλά 
αυτές δεν θα είναι διαπραγματεύσεις, θα είναι ένα 
είδος συζήτησης πριν από τις διαπραγματεύσεις». 
Αυτό αναφέρεται στην παράγραφο 27. Προσωπικά 
αντιλαμβάνομαι το νόημα αυτής της παραγράφου 
ως εξής: « Έχετε κάποιου είδους συναντίληψη για 
τι θα δημιουργήσετε; Ένα κοινό όραμα για το μέλ-
λον αυτού του νησιού; Αν έχετε και υπάρχει μια 
μίνιμουμ ομοφωνία για το τι θα κάνετε, τότε μπορεί 
να αρχίσει η διαπραγμάτευση». Αυτό είναι το πρώτο 
στοιχείο και εδώ τα Ηνωμένα Έθνη αναφέρουν 
ότι μπορεί να υπάρξουν ορισμένες νέες ιδέες προς 
συζήτηση κι εμείς θα σας βοηθήσουμε σε αυτό. 

-Το δεύτερο στοιχείο; 
-Είναι το εξής: «Είναι αναγκαίο να συμφωνήσετε 

στους όρους αναφοράς των διαπραγματεύσεων και 
μετά να ξεκινήσουν οι συνομιλίες». Είναι μια υπό 
όρους προσέγγιση από την πλευρά του ΟΗΕ για να 
μη θυσιάσει τη φήμη, την αξιοπιστία του και να μη 
βρεθεί ξανά στην ίδια αντιπαραγωγική κατάσταση 
όπως στο Κραν Μοντανά, στον ίδιο φαύλο κύκλο. Εί-
ναι δύο στοιχεία, δύο προϋποθέσεις, που θα πρέπει 
να ικανοποιηθούν και από τις δύο πλευρές. Πρώτα 
πρέπει να συμφωνήσουμε αν έχουμε κοινό όραμα 
και για το τι είδους διαπραγμάτευση θα κάνουμε, 
να συμφωνήσουμε ποιοι θα είναι οι όροι αναφοράς 
των συνομιλιών. Σύμφωνα, λοιπόν, με την προσέγ-
γιση του ΟΗΕ, μόνο τότε μπορεί να ξεκινήσουν οι 
επίσημες διαπραγματεύσεις, το πάρε - δώσε.

-Λέτε, δηλαδή, ότι θα πρέπει να υπάρξει ένα 
κοινό συμφωνημένο όραμα πριν ξεκινήσουν 

οι διαπραγματεύσεις με βάση τις παραμέ-
τρους του ΟΗΕ; 
-Υπάρχει αναφορά στις νέες ιδέες που μπορούν 

να συζητηθούν. Μελετώντας την έκθεση δεν δια-
πίστωσα να επιβάλλει κάποιο είδος πλαισίου. Για 
παράδειγμα, δεν επιβάλλει ούτε αποκλείει τη Δι-
ζωνική Δικοινοτική Ομοσπονδία. Εξαρτάται από τις 
πλευρές να συμφωνήσουν το πλαίσιο. Κάπως έτσι 
διαβάζω την έκθεση. Παρεμπιπτόντως υπάρχει και 
ένα στοιχείο που λείπει από την έκθεση. Ο ΓΓ δεν 
είπε «επιστρέψτε στο τραπέζι της διαπραγμάτευσης 
απ’ εκεί που την αφήσατε». Στην έκθεση επομένως 
υπάρχουν δύο στοιχεία αλλά και ένα που λείπει. 

-Ποιο είναι αυτό; 
-Όταν κατέρρευσαν οι συνομιλίες στο Κραν Μο-

ντανά, τα Ηνωμένα Έθνη κήρυξαν μια περίοδο 
περισυλλογής. Ήταν η ορθή προσέγγιση για να 
βρεθούν οι αιτίες της κατάρρευσης, αλλά και οι 
θεμελιώδεις αιτίες της διαμάχης. Στη συνέχεια ήλθε 
η κυρία Λουτ και συζήτησε με τις πλευρές και τις 
εγγυήτριες δυνάμεις. Βλέποντας τα πρακτικά αυτών 
των συζητήσεων, σκέφθηκα ότι τα Ηνωμένα Έθνη 
επιχειρούν, έπειτα από 50 χρόνια, να ταυτοποιή-
σουν τις θεμελιώδεις αιτίες της διαμάχης. Παρ’ όλα 
αυτά, δεν είδα κάτι τέτοιο στην έκθεση Γκουτέρες. 
Όταν συναντήσαμε τον ΓΓ και άλλους αξιωματού-

χους στη Νέα Υόρκη, πραγματικά ένιωσα ότι ο ΟΗΕ 
άρχισε τώρα να σκέφτεται την πραγματική αιτία 
της διαμάχης και ίσως αυτό να πυροδοτήσει μια 
συζήτηση σχετικά με το τι πρέπει να κάνουμε για 
την ουσία του Κυπριακού. Παρ’ όλα αυτά, στην 
έκθεση δεν είδα κάποια σχετική αναφορά. Μάλι-
στα, υπάρχει εκεί μια υπόθεση για το ότι ο βασικός 
στόχος είναι το αν, πώς και πότε θα αρχίσουν οι 
διαπραγματεύσεις. Το πρόβλημά μου εδώ είναι ότι 
οι διαπραγματεύσεις έχουν γίνει αυτοσκοπός, την 
ώρα που ο στόχος μας πρέπει να είναι μια βιώσιμη 
διευθέτηση του προβλήματος.

-Έχουν επιτευχθεί πολλές συγκλίσεις, υπάρχει 
το Πλαίσιο Γκουτέρες στο τραπέζι και παρ’ 
όλα αυτά εσείς έχετε αναφέρει ότι είναι πα-
γίδα να επαναληφθούν οι διαπραγματεύσεις 
απ’ εκεί που είχαν μείνει. Είναι παγίδα το 
Πλαίσιο Γκουτέρες; 
-Αν θέλουμε να είμαστε ειλικρινείς, η απάντηση 

είναι σαφής. Ακόμα κι όταν οι πλευρές αναφέρονται 
σε ένα κείμενο, σε μια δέσμη ιδεών ή σε οτιδήπο-
τε άλλο, μιλούν για δύο διαφορετικά πράγματα, 
δύο διαφορετικές ημερομηνίες. Συζητούν για το 
αν το αρχικό κείμενο ήταν το ένα ή το άλλο, λό-
γω των διαφορετικών ερμηνειών. Δυστυχώς, λείπει 
η συναντίληψη ακόμα και για το πιο θεμελιώδες 
στοιχείο, τη διζωνική δικοινοτική ομοσπονδία. Την 
αντιλαμβανόμαστε διαφορετικά. Να αναφέρω ένα 
απλό παράδειγμα. Σε ένα ζευγάρι και οι δύο λένε 
πως αντιμετωπίζουν τη σχέση τους με τη δέουσα 
σοβαρότητα. Λέγοντας αυτό, όμως, εννοούν το ίδιο 
πράγμα; Ο ένας εννοεί πως θέλει να συζήσει και ο 
άλλος πως θέλει να παντρευτεί. Το ότι σκέφτονται 
σοβαρά για την σχέση τους, δεν σημαίνει ότι την 
αντιλαμβάνονται με τον ίδιο τρόπο. Δεν θα πρέπει 
να απλοποιούμε τα πράγματα, ειδικά σε μια διαμά-
χη που είναι στο ψυγείο για 50 χρόνια.

-Αποκαλέσατε μπλόφα την ιδέα που έριξε στο 
τραπέζι ο Νίκος Αναστασιάδης για μια αποκε-
ντρωμένη, χαλαρή ομοσπονδία. Θα ανέμενε 
κανείς ότι οι Τουρκοκύπριοι θα καλωσόρι-
ζαν μια ρύθμιση αυτού του είδους, όπου η 
ομοσπονδιακή κυβέρνηση θα είχε λιγότερες 
αρμοδιότητες και θα ήταν πολύ πιο ισχυρές 
οι συνιστώσες πολιτείες. 
-Πήραν τη μισή μου πρόταση και την έκαναν 

τίτλο. Εκείνο που είπα είναι το εξής: Αν η ελληνο-
κυπριακή πλευρά μας λέει «έχουμε δυσκολία να 
μοιραστούμε την εξουσία» -και εδώ που τα λέμε αυ-
τό έχει ειπωθεί επίσημα, ήταν και στην έκθεση του 
ΟΗΕ το 2004- αν λοιπόν η ελληνοκυπριακή πλευρά 
μας λέει ότι «έχουμε δυσκολία να μοιραστούμε την 
εξουσία και, γι’ αυτόν τον λόγο, θα αφήσουμε πε-
ρισσότερες αρμοδιότητες στα συνιστώντα κρατίδια 
και θα μεταφέρουμε λιγότερες αρμοδιότητες στην 
ομοσπονδιακή κυβέρνηση και σε αντάλλαγμα δεν 
θα είναι αναγκαίο για τους Τουρκοκύπριους να συμ-
μετέχουν αποτελεσματικά στη διαδικασία λήψης 
των αποφάσεων», αυτό είναι παγίδα. Διότι η πολιτι-
κή ισότητα, όχι η αριθμητική ισότητα, σημαίνει απο-
τελεσματική συμμετοχή στην αντιπροσώπευση και 
στη διαδικασία λήψης των αποφάσεων ακόμα κι αν 
η ομοσπονδιακή κυβέρνηση έχει μία αρμοδιότητα. 
Δεν επικρίνω τον Νίκο Αναστασιάδη που πρότεινε 
την αποκεντρωμένη ομοσπονδία, είναι φίλος μου, 
τον συμπαθώ, έχουμε χημεία και δεν έχω πρόβλημα 
μαζί του. Δεν περπατά, όμως, η λογική που λέει ότι 
για να αποφύγω την απαίτηση για αποτελεσματι-
κή συμμετοχή θα δώσω λιγότερες εξουσίες στην 
ομοσπονδιακή κυβέρνηση. Δεν σχετίζονται τα δύο. 
Δεν έχει σημασία πόσες αρμοδιότητες έχει η ομο-
σπονδιακή κυβέρνηση. Έχει σημασία πόσο άνετα 
και πόσο ασφαλής θα αισθανθώ όταν μια απόφαση 
πρόκειται να ληφθεί.

«Ο ΓΓ δεν είπε 
‘‘επιστρέψτε  
στο τραπέζι της 
διαπραγμάτευσης 
απ’ εκεί που  
την αφήσατε’’»

ΚΟΥΝΤΡΕΤ ΟΖΕΡΣΑΪ
Οι διαπραγματεύσεις έχουν 
γίνει αυτοσκοπός, την ώρα 
που ο στόχος μας πρέπει  
να είναι μια βιώσιμη 
διευθέτηση του προβλήματος

-Έχετε κάποιο άλλο μοντέλο υπόψη σας; 
-Δεν είναι ζήτημα μοντέλου, είναι ζήτημα αν έχου-

με συζητήσει το θέμα αυτό με ειλικρίνεια. Δεν εννοώ 
διαπραγμάτευση, αλλά συζήτηση. Τώρα, ίσως, είναι η 
κατάλληλη στιγμή, η κατάλληλη ευκαιρία. Με ανεπίσημες 
συνομιλίες, μπορούμε να συζητήσουμε αν ενεργούμε 
σωστά, αν έχουμε κοινό όραμα για το μέλλον ή αν μπο-
ρούμε να καταλήξουμε σε ένα βαρυσήμαντο αποτέλεσμα. 
Χρειαζόμαστε ειλικρινή, σε βάθος συζήτηση για το αν 
είμαστε έτοιμοι και αν έχουμε τα αναγκαία στοιχεία για 

αυτού του είδους τον συνεταιρισμό 
ή όχι. Πρέπει να το συζητήσουμε.
-Μιλάτε για δύο κράτη, διότι γί-
νεται αρκετή συζήτηση τους τε-
λευταίους μήνες, μπορούν τα δύο 
κράτη να είναι επιλογή; 

-Μιλάμε για φήμες και ως εκ 
τούτου τρέφουμε και συντηρού-
με αυτή την προκατάληψη. Κατά 
βάση, η διευθέτηση θα είναι αυτό 
που θα συμφωνήσουμε. Ανεξάρτη-
τα από το πώς θα ονομαστεί. Όταν 

επιχειρούμε να κατηγοριοποιήσουμε τα πράγματα κατα-
λήγουμε σε παγίδα, μια κυπριακή παγίδα. Έχω δει πολλές 
χώρες και διαπραγματεύσεις όπου οι πλευρές ονομάζουν 
μια ρύθμιση ως ομοσπονδία, ενώ στην ουσία είναι συ-
νομοσπονδία. Στην Ελβετία, για παράδειγμα, το βλέπετε 
αυτό. Το Βέλγιο, από την άλλη, αποκαλείται ομοσπονδία, 
αλλά είναι μάλλον δύο κράτη. Δεν είναι σημαντικό το 
πώς ονομάζεται ένα σύνταγμα. Είναι μάλιστα επικίνδυνο 
για μέρη όπως η Κύπρος, όπου έχουμε συνηθίσει να βά-
ζουμε ταμπέλες σε ανθρώπους και καταστάσεις. Δεν το 
χρειαζόμαστε αυτό. Δεν είναι η σωστή, η υγιεινή προσέγ-
γιση. Είναι προσέγγιση που βασίζεται σε προκατάληψη. 
Πρόκειται να κάνουμε  ένα είδος συνεταιρισμού. Τι είδος 
συνεταιρισμός θα είναι; Θα πρέπει να είναι κάτι που θα 
περπατήσει και θα είναι βιώσιμο. Όπου οι δύο κοινότητες 
θα ζήσουν μαζί και θα αισθανθούν ότι αυτό το κράτος 
είναι δικό τους και δεν θα προσπαθούν να το καταστρέ-
ψουν. Έχουμε αρκετή εμπειρία σε αυτό και δεν θέλω να 
καταλήξουμε πάλι στα ίδια.

«Κουβεντιάζουμε έξω από το ‘‘κουτί’’»

-Έπειτα από τόσα χρόνια δεν το έχουμε αντι-
ληφθεί, δεν έχουμε απάντηση σε αυτό; Είναι 
τραγικό… 
-Είναι τραγικό. Η απάντησή μου, όμως, είναι 

όχι, δεν το έχουμε αντιληφθεί. Έχουμε κλειδώσει 
το κεφάλι μας σε κάτι και επιμένουμε ότι όποιος 
πηγαίνει έξω απ’ αυτό το κουτί είναι ένοχος. Όποιος 
λέει κάτι διαφορετικό είναι κατά της λύσης. Αυτό 
είναι το πρόβλημα. Δεν έχουμε καταφέρει να έχουν 
κάποιο νόημα οι συζητήσεις μας. Στις περισσότερες 
περιπτώσεις –και εξαιρώ τις παραγωγικές περιόδους 

όπου καταφέραμε να εκπονήσουμε 
από κοινού κάποιες δέσμες ιδεών, 
κάποια κοινά ανακοινωθέντα, ακόμα 
και το σχέδιο Ανάν– στις περισσότερες 
περιπτώσεις σε αυτά τα 50 χρόνια 
διαπραγματεύσεων προσπαθούμε 
να κερδίσουμε πόντους ο ένας εις 
βάρος του άλλου, στην παρουσία των 
Ηνωμένων Εθνών. Όλοι μας παίξαμε 
αυτό το παιχνίδι. 
-Τώρα θα μπορέσουμε να συζητή-
σουμε παραγωγικά ή θα συνεχί-

σουμε στο ίδιο μοτίβο; 
-Δεν πρέπει να συνεχίσουμε στο ίδιο μοτίβο. 

Υπάρχουν δύο οδοί για να συζητήσουμε. Η μία 
είναι οι ανεπίσημες συνομιλίες που έχουν ήδη 
αρχίσει. Και η δεύτερη οδός είναι η συζήτηση, όχι 
η διαπραγμάτευση, που πρόκειται να αρχίσει στην 
παρουσία των Ηνωμένων Εθνών. Συζήτηση για το 
αν έχουν οι πλευρές κοινό όραμα για το μέλλον της 

Κύπρου. Αυτές οι δύο πλατφόρμες δημιουργούν 
τις αναγκαίες ευκαιρίες για συζήτηση. Μπορεί 
να καταλήξουμε ότι το σημερινό πλαίσιο, η ΔΔΟ 
είναι το πιο κατάλληλο. Ακόμα κι αν συμβεί αυτό 
πρέπει να είμαστε ανοιχτοί μεταξύ μας. Είμαι 45 
χρονών και πέρασα το ένα τέταρτο της ζωής μου 
σε διαπραγματεύσεις. Και μπορώ να πω ότι έχουμε 
δυσκολίες σε αυτό το είδος συνεταιρισμού. Δεν 

αφορά μόνο τη διαπραγμάτευση ή 
το πάρε-δώσε. Είναι κάτι περισσότερο. 
Αφορά την απουσία συναντίληψης. 
Δεν το λέω για να δεχθώ χτυπήματα. 
Προσπαθώ να είμαι ειλικρινής.

-Ας γίνουμε λίγο πιο συγκεκριμένοι, μιλάμε για 
κάτι νέο στη διαπραγμάτευση του Κυπριακού, ή 
πρόκειται να συζητήσουμε το σημερινό μοντέλο 

λύσης και να δούμε αν είναι κατάλληλο ή όχι; 
-Καμία πλευρά δεν είναι σε θέση να συζητή-

σει μονομερώς κάτι καινούργιο. Είναι κάτι που οι 
πλευρές θα αποφασίσουν όταν βρεθούν στο ίδιο 
τραπέζι. Είναι απαραίτητο, όμως, να δοκιμάσουμε 
κάποια πράγματα. Κι αυτό ισχύει και για τον κ. 
Ακιντζί. Πρότεινε, όπως γνωρίζετε, το πλαίσιο Γκου-
τέρες να θεωρηθεί ως στρατηγική συμφωνία. Και η 
απάντηση ήταν ότι δεν μιλάμε για το ίδιο κείμενο. 
Προφανώς και ο κ. Ακιντζί θα θέλει να διαπιστώσει 
αν μιλούν για το ίδιο πράγμα. Ο ίδιος πήγε στη Νέα 
Υόρκη μετά την κατάρρευση της διαδικασίας, συζή-
τησε διαφορετικές ιδέες με τα Ηνωμένα Έθνη και 
αντιλήφθηκε ότι έχει το ίδιο όραμα με τον ΟΗΕ. Αν 
αυτό όμως δεν ισχύει και για την ελληνοκυπριακή 
πλευρά, τότε έχουμε πρόβλημα. 

-Οι ανεπίσημες συνομιλίες μεταξύ του κ. 
Αναστασιάδη, του κ. Τσαβούσογλου, 

αλλά και αυτές που εσείς έχετε, 
οδηγούν κάπου, έχουν κάποιο 
αποτέλεσμα; 

-Υπάρχει δυνατότητα να υπάρξει 
κάποιο αποτέλεσμα. Στις ανεπίσημες 
συνομιλίες αλλά και στις επερχόμε-

νες συζητήσεις μεταξύ των δύο ηγε-
τών υπάρχει δυνατότητα.

Τι συζήτησαν οι κ. Αναστασιάδης και 
Τσαβούσογλου στη Νέα Υόρκη, θα μας πείτε; 

-Αν οι κ. Τσαβούσογλου και Αναστασιάδης δεν 
έχουν αναφερθεί στο τι συζήτησαν, περιμένετε από 
εμένα να σας πω;

-Να το θέσουμε αλλιώς, συζητούν θέματα που 
είναι έξω από το κουτί ή όχι; 
-Έξω από το κουτί. Δεν περιορίζεται μόνο στο 

τι συζήτησαν οι δύο. Περιλαμβάνει επίσης και τα 
όσα συζητούνται με τον κ. Ακιντζί, τα όσα συζητώ 
κι εγώ με τον κ. Τσαβούσογλου, καθώς και με τον κ. 
Αβέρωφ Νεοφύτου. Δεν λέω ότι είναι συζητήσεις σε 
δομημένες συναντήσεις. Ακόμα κι αν κάποιος δεν 
προτιμά ένα συγκεκριμένο πλαίσιο λύσης, μπορεί 
να θέλει να ακούσει τι περιλαμβάνει αυτό το πλαί-
σιο. Οι ταμπέλες για το είδος μιας διευθέτησης δεν 
έχουν σημασία. Σημασία έχει η ουσία και οι προσ-
δοκίες κάθε κοινότητας. Για το συνολικό ποσοστό 
αποκατάστασης των περιουσιών, για το ποσοστό 
των εδαφικών αναπροσαρμογών, για το μέλλον 
του συστήματος ασφαλείας, για τον βαθμό που 
θα εφαρμοστεί το κοινοτικό κεκτημένο στο νησί. 
Αυτή είναι η ουσία. Αν βάλει κανείς αυτή την ουσία 
σε ένα πλαίσιο, αυτό της Διζωνικής Δικοινοτικής 
Ομοσπονδίας, είναι λίγο πολύ προφανές τι μπορεί 
να αποκομίσει. Για παράδειγμα, οι περιουσίες θα 
αποκατασταθούν σε ποσοστό 20% με 30%, πάνω - 
κάτω. Αν όμως πάρει κάποιος, αυτή την ουσία και 
την τοποθετήσει σε ένα άλλο πλαίσιο μπορεί να δει 
μια διαφορετική εικόνα. 

Οι δύο πλατφόρμες δημιουργούν ευκαιρίες συζήτησης

Φήμες τα περί δύο κρατών

Με ανεπίσημες 
συνομιλίες, 
μπορούμε να 
συζητήσουμε 
αν ενεργούμε 
σωστά,  
αν έχουμε  
κοινό όραμα
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Οι ταμπέλες για 
το είδος μιας 
διευθέτησης δεν 
έχουν σημασία. 
Σημασία έχει  
η ουσία και  
οι προσδοκίες 
κάθε κοινότητας

ΟΙ Ε/Κ ΔΕΝ ΘΕΛΟΥΝ ΝΑ ΜΟΙΡΑΣΤΟΥΝ ΤΗΝ ΕΞΟΥΣΙΑ

-Μα ακόμα κι αν υπάρχουν λιγότερες αρμοδιότητες στην ομοσπονδιακή δομή, οι Τουρ-
κοκύπριοι θα έχουν αποτελεσματική συμμετοχή, όπως το παρουσιάσατε, φάνηκε πως 
έχετε αμφιβολίες γι’ αυτό. 
-Έτσι παρουσιάστηκε. Γνωρίζω τι λέω, καθαρά και με παραδείγματα. Πιστεύω ότι έχουμε 

σοβαρό πρόβλημα στη σωστή και πλήρη μετάφραση των κειμένων. Είναι ίσως ευκολότερο για 
το μεταφραστή να αποδώσει τη μισή δήλωση, να αποδώσει μια γενική λογική και τότε έχουμε 
πρόβλημα. Να τονίσω και πάλι. Δεν έχω κανένα πρόβλημα με οποιοδήποτε είδος διευθέτησης, 
εφόσον συμπεριλαμβάνονται συγκεκριμένα στοιχεία. Επομένως, κάποιοι ενδέχεται να προτι-
μούν να παρουσιάσουν ότι τάσσομαι κατά της μίας διευθέτησης ή της άλλης. Δεν ισχύει. Έχω 
διαπραγματευθεί για πολλά χρόνια στο πλαίσιο των παραμέτρων που ισχύουν σήμερα. Αν, όμως, 
θέλουμε να είμαστε ειλικρινείς μεταξύ μας, αν βλέπουμε ότι κάποιο στοιχείο λείπει, ή είναι 
προβληματικό, πρέπει να το πούμε. Η ομοσπονδία είναι ένα μοντέλο στο οποίο μοιράζεται κά-
ποιος εξουσία και ευημερία. Βασίζεται σε αυτή τη λογική. Αν η μία πλευρά, ένας εκ των εταίρων 
αυτής της συνεργασίας, έχει πρόβλημα με τη μοιρασιά της εξουσίας; Χωρίς να κατηγορώ τους 
Ελληνοκύπριους, όλα αυτά τα χρόνια μετά το 1964 συνήθισαν να διαχειρίζονται την Κυπριακή 
Δημοκρατία μόνοι τους. Και στο τέλος υπάρχει λιγότερη προθυμία να μοιραστούν την εξουσία. 
Αυτό εγείρει ένα ερωτηματικό στο δικό μου μυαλό, σχετικά με το πώς θα συσταθεί κατ’ αρχήν 
ένα ομοσπονδιακό κράτος και πώς θα είναι βιώσιμο αν δεν υπάρχει προθυμία να μοιραστεί 
κάποιος εξουσία και ευημερία.

Είναι απαραί-
τητο, όμως, να 

δοκιμάσουμε κάποια 
πράγματα. Κι αυτό 
ισχύει και για τον 

κ. Ακιντζί

Μιλά για τα ενεργειακά, τις αντιδράσεις της 
Άγκυρας, τον δικό του ρόλο στο Κυπριακό.

ΣΤΗΝ ΑΥΡΙΑΝΗ ΕΚΔΟΣΗ:
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-Ποια είναι η σχέση σας με τον κ Ακιντζί, υπάρχουν 
οποιεσδήποτε σκιές μια που στη Νέα Υόρκη οι κκ 
Ερτογάν και Τσαβούσογλου επέλεξαν να συναντη-
θούν μαζί σας και όχι με τον Τουρκοκύπριο ηγέτη, 
θεωρώντας ότι είστε ο επίλεκτος. 
-Δεν χρειαζόμαστε κανένα να μας επιλέξει, έχουμε τη 

δική μας ικανότητα, είμαστε εκλεγμένοι από τον «λαό» για 
διαφορετικές θέσεις και απο-
στολές. Εγώ είμαι «Υπουργός 
Εξωτερικών» της «κυβέρνη-
σης» και ο κ. Ακιντζί είναι ο 
«Πρόεδρος» του «κράτους» 
μας και ηγέτης της τουρκο-
κυπριακής κοινότητας. Δεν 

νομίζω ότι υπάρχει οποιοδήποτε πρόβλημα. Είχα πει πρό-
σφατα ότι τέτοιες τεχνητές συζητήσεις είναι ελκυστικές 
για πολλούς και για τους δημοσιογράφους. Όλες τις συ-
ναντήσεις που είχα στη Νέα Υόρκη τις είχα συζητήσει με 
τον «Πρόεδρο» και τον «Πρωθυπουργό» μου. Είχα πάει πιο 
νωρίς στη Νέα Υόρκη, όταν έγινε η συνάντηση των τριών 
εγγυητριών δυνάμεων γνώριζα τι είχε συζητηθεί και τηλε-
φώνησα στον κ. Ακιντζί, τον ενημέρωσα με λεπτομέρειες. 

-Έχετε τις ίδιες απόψεις με τον κ. Ακιντζί στο Κυπρι-
ακό ή διαφορετικές; 
-Βασικά επικαλύπτουν σημαντικά στοιχεία σε κοινό 

έδαφος. Έχουμε τακτικές συναντήσεις και εκεί προσδιο-
ρίζουμε τα θέματα, για παράδειγμα όλοι μας δεν θέλουμε 
μια διαδικασία ανοικτού τέλους, αν θα γίνουν διαπραγ-
ματεύσεις πρέπει να είναι προσανατολισμένες στο αποτέ-
λεσμα ή την πιθανότητα να σκεφτούμε έξω από το κουτί 
ως δοκιμή, αυτό είχε συμφωνηθεί όταν ήταν εδώ ο κ. 
Τσαβούσογλου. 

Όλοι μας δεν 
θέλουμε διαδικασία 
ανοιχτού τέλους

Β’ ΜΕΡΟΣ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ στην Αντιγόνη Σολομωνίδου 
Δρουσιώτη και τον Λευτέρη Αδειλίνη

Ξ εκάθαρες είναι οι προειδοποιήσεις 
του Κουντρέτ Οζερσάι σε ό,τι αφορά 
τους ενεργειακούς σχεδιασμούς της 
Κυπριακής Δημοκρατίας. Αμφισβητεί 
κατά πόσο θα υλοποιηθεί η γεώτρη-
ση από την αμερικανική εταιρεία η 

ExxonMobil στο τεμάχιο 10 της κυπριακής ΑΟΖ 
στην περίπτωση που επαναρχίσουν οι διαπραγμα-
τεύσεις, αλλά και την κυριότητα του συγκεκριμένου 
οικοπέδου και παραπέμπει στην Άγκυρα για τα 
περαιτέρω. Υπογραμμίζει ότι θα προχωρήσουν οι 

τουρκικοί σχεδιασμοί για 
γεωτρήσεις. Και σημειώνει 
ότι η αντίδραση της Τουρ-
κίας δεν σημαίνει ότι θα 
γίνει με χρήση βίας… 
-Στα θέματα της ενέργει-
ας τώρα, θα αντιδράσει η 
Τουρκία στη γεώτρηση 
που προγραμματίζει η 
ExxonMobil στο τεμάχιο 
10 της κυπριακής ΑΟΖ; 

 -Πιστεύετε ότι η ελ-
ληνοκυπριακή πλευρά θα 
ξεκινήσει γεώτρηση;
-Αυτό είναι το πλάνο που 
γνωρίζουμε, ξέρετε εσείς 
κάτι διαφορετικό;

 -Αν πιστεύει κανείς ότι 
θα αρχίσει κάποιο είδος διαδικασίας εξεύρεσης 
λύσης και όταν αρχίσει η γεώτρηση η Τουρκία και 
η τουρκοκυπριακή πλευρά δεν θα θέσουν ζήτημα, 
θα κρατήσουν χαμηλό προφίλ, γιατί υπάρχει διαδι-
κασία εν εξελίξει, αυτό δεν θα συμβεί.

-Εννοείτε ότι αν γίνει η γεώτρηση δεν θα 
υπάρξει διαδικασία λύσης; 
-Αυτό που λέω είναι ότι ο σχεδιασμός για τη 

δική μας γεώτρηση και η αντίδρασή μας για τη 
γεώτρηση της ελληνοκυπριακής πλευράς δεν πρό-
κειται να επηρεαστεί από μια διαδικασία λύσης. 
Αυτό δεν συνέβαινε στο παρελθόν. Στο παρελθόν, 
οι εν εξελίξει συνομιλίες χρησιμοποιούνταν ως δικαι-
ολογία για να σιωπήσουμε. Να μην αντιδράσουμε, 
αλλά να κάνουμε μια δήλωση και να αφήσουμε 

το θέμα εκεί, γιατί συνεχίζονταν οι συνομιλίες. Δεν 
επιθυμούμε να συνεχιστεί κάτι τέτοιο.

-Ποια είναι η καινούργια κατάσταση; 
-Αν συζητάμε για μια θαλάσσια περιοχή όπου 

η Τουρκία έχει νόμιμο συμφέρον, η Άγκυρα λέει ότι 

δεν θα επιτρέψει σε εταιρεία να κάνει γεώτρηση σε 
εκείνη την περιοχή.

-Υπάρχουν κατά την άποψη της Τουρκίας τέ-
τοιες περιοχές στην ΑΟΖ της Κύπρου; 
-Υπάρχουν διακηρυγμένες περιοχές όπου η 

Τουρκία θεωρεί ότι βρίσκονται εντός της υφαλο-
κρηπίδας της. Σε άλλες περιοχές, κατά πάσα πιθα-
νότητα, δεν θα επιχειρήσουμε να εμποδίσουμε μια 
γεώτρηση, αλλά παράλληλα θα προχωρήσουμε να 
κάνουμε τη δική μας γεώτρηση σε τεμάχια που 
ανήκουν στην τουρκοκυπριακή πλευρά και τα οποία 
έχουμε αδειοδοτήσει, όπως έκανε και η ελληνοκυ-
πριακή πλευρά.

-Δεν σας προβληματίζει το γεγονός ότι η κυ-
πριακή ΑΟΖ είναι αναγνωρισμένη διεθνώς 
και αυτά που αποκαλείτε τουρκοκυπριακά 
τεμάχια δεν είναι αναγνωρισμένα; 
-Δεν έχει σημασία. Σε εκείνη την περιοχή η 

γεώτρηση θα γίνει από εταιρεία, εκ μέρους μας, 
και με άδεια που εμείς έχουμε εκχωρήσει. Δεν θε-
ωρούμε ότι η άδεια αυτή που έχουμε εκχωρήσει 
είναι παράνομη.

-Το Οικόπεδο 10 δεν εμπίπτει σε αυτή την 
περιοχή; 
Δεν ξέρω, θα ξέρουμε σύντομα. Όπως σας είπα 

είναι θέμα της Τουρκίας να αποφασίσει. Μπορώ να 
μιλήσω από την πλευρά της δικής μου «κυβέρνη-
σης», το οικόπεδο 10 εμπίπτει σε μια περιοχή που κι 
εμείς έχουμε κάποια δικαιώματα ως Τουρκοκύπριοι 
και θεωρούμε ότι είναι αδιαμφισβήτητες περιοχές 
για εμάς. Αλλά υπάρχουν κάποιες περιοχές σε αυτή 
τη μεγάλη εικόνα που μπορούμε να τις αποκαλούμε 
ως αμφισβητούμενες, διότι δεν έγιναν συμφωνίες 
γι’ αυτές. 

-Μιλήσατε για αντιδράσεις, ποιες θα είναι 
αυτές; 
-Υπήρξε μια αντίδραση σε ένα οικόπεδο, η Τουρ-

κία είπε ότι αυτό εμπίπτει στις δικές της ναυτικές 
περιοχές και δεν επιτρέπει σε εταιρείες να κάνουν 
γεωτρήσεις εκεί. Δεν ξέρω με ποιο τρόπο θα εμπο-
δίσει αυτό να γίνει, αλλά δεν θα το κάνει χρησιμο-
ποιώντας βία και μιλώ γενικά.

-Πώς θα κάνετε τις δικές σας γεωτρήσεις; 
-Με πλοία εταιρειών και η τοποθεσία θα επι-

λεχθεί με βάση αυτά τα ευρήματα των ερευνών 
του Σισμίκ. 

-Πότε θα γίνoυν; 
-Θα αποφασιστεί με βάση τις άλλες δραστηριό-

τητες του πλοίου στην Αντάλια. Αυτά δεν θα επηρε-
άσουν τις συνομιλίες ή συζητήσεις για το Κυπριακό. 
Άκουσα εκατοντάδες φορές από τους Ελληνοκύπρι-
ους να δηλώνουν ότι θα συνεχιστούν οι ενεργειακοί 
σχεδιασμοί τους, το ίδιο λέμε και εμείς. 

Η Τουρκία θα αντιδράσει στη γεώτρηση

 « Όπου η Τουρκία 
έχει νόμιμο 
συμφέρον, η 
Άγκυρα λέει ότι δεν 
θα επιτρέψει σε 
εταιρεία να κάνει 
γεώτρηση σε εκείνη 
την περιοχή»

 «Ο σχεδιασμός για 
δική μας γεώτρηση 
δεν θα επηρεαστεί 
από μια διαδικασία 
λύσης»

ΚΟΥΝΤΡΕΤ ΟΖΕΡΣΑΪ: Το οικόπεδο 10 εμπίπτει σε μια περιοχή που κι εμείς έχουμε κάποια δικαιώματα ως Τουρκοκύπριοι

Οι σχέσεις με τον 
Μουσταφά Ακιντζί

 Ο ΡΟΛΟΣ ΣΤΟ ΚΥΠΡΙΑΚΟ

-Ποιος είναι ο ρόλος σας στο Κυπριακό; 
-Είμαι «Υπουργός Εξωτερικών» και εναπόκειται στους άλλους να αξιολογήσουν τον ρόλο μου 

στις συνομιλίες με βάση τις διπλωματικές μου πρωτοβουλίες, τις ιδέες που προσπαθώ να θέσω 
μερικές φορές άμεσα και μερικές φορές έμμεσα.

ΚΟΣΜΙΚΗ ΠΡΟΣΕΓΓΙΣΗ

-Προέρχεστε από μια κατά κύριο λόγο κοσμική κοινωνία, πώς βλέπετε την τρέχουσα 
τάση να καταστεί το Ισλάμ ισχυρότερο στον Βορρά, κάποιοι λένε ότι τα τζαμιά θα είναι 
σύντομα περισσότερα από τα σχολεία. 
-Είναι ένα ευαίσθητο θέμα, το «κόμμα» μου και η «κυβέρνηση» συζητούμε σοβαρά κάποια 

μέτρα και στις αποφάσεις μας πάντα λαμβάνουμε υπόψη την κοσμική προσέγγιση. Στον τομέα της 
εκπαίδευσης και σε άλλους τομείς στη ζωή θα συνεχίσουμε να είμαστε ευαίσθητοι σε αυτό. Μας 
αρέσουν οι αξίες που έχουμε, αλλά θα έπρεπε να είμαστε πιο ευαίσθητοι στο θέμα της διαφθοράς. 
Δεν είμαστε εδώ ως «κυβέρνηση» για να μετατρέψουμε αυτή την κοινωνία σε μη κοσμική χώρα. 
Εργαζόμαστε ενάντια σε τέτοια ιδέα και προσέγγιση.

Το Έργο «Ανάπλαση Πλατείας παρά την οδό 
Φιλελλήνων» βρίσκεται εντός των δημοτικών ορίων 
του Δήμου Λεμεσού, στην ενορία Αγ. Ιωάννη
και έχει ανατεθεί η εκτέλεσή του στην εταιρεία 
AN.CHRISTOU PROPERTIES & CONSTRUCTIONS LTD 
με έναρξη εργασιών στις 29 Οκτωβρίου 2018.

Σκοπός του έργου είναι η διαμόρφωση υπαίθριου 
χώρου/πλατείας με χώρους πρασίνου, 
παιδότοπους, διαδρομές, υπαίθρια καθιστικά
και χώρο συνάθροισης/ μικρής κλίμακας 
εκδηλώσεων, καθώς και μικρή επέκταση του 
χώρου εστίασης του υφιστάμενου καφενείου.

«Το έργο αυτό συγχρηματοδοτείται από την 
Ευρωπαϊκή Ένωση και συμβάλλει στη μείωση
των οικονομικών και κοινωνικών ανισοτήτων 
ανάμεσα στους πολίτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης»

ΠΩΛΗΣΗ ΑΚΙΝΗΤΩΝ ΜΕ ΠΡΟΣΦΟΡΕΣ

Αναφορικά με την:                                  ΕΛΕΝΗ ΦΙΛΙΠΠΟΥ
                                (Σε πτώχευση)

Ζητούνται προσφορές για την πώληση των πιο κάτω ακινήτων:

Οι προσφορές πρέπει να φθάσουν στη διεύθυνση του Διαχειριστή στο Τ.Κ. 55070, 3820 Λεμεσός, 
το αργότερο μέχρι τις 8/11/2018, ή να παραδοθούν στα γραφεία του Διαχειριστή, στη Λεμεσό, 
Λεωφ. Μακαρίου Γ’ 232, Απόλλο Κορτ, Γραφ. 402, μέχρι την πιο πάνω ημερομηνία.  

Ο Διαχειριστής δεν είναι υπόχρεος να δεχτεί την ψηλότερη ή οποιανδήποτε άλλη προσφορά. 

Για περισσότερες πληροφορίες, παρακαλώ επικοινωνήστε στο τηλ. 25-817217, Λεμεσός.

 ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΚΙΜΩΝΟΣ 
 ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΤΗΣ 

  Επαρχία Κοινότητα Αρ. Εγγρ. Τεμ.  Τμήμα Φ./Σχ. Έκταση τ.μ. Περιγραφή Μερίδιο
  Πάφος Περιστερώνα 0/8451 226 0 35/13 14.047 Χωράφι 1/4 
  Πάφος Αργάκα 0/2678 632 0 26/37 1.097 Χωράφι Όλο
  Πάφος Στενή 0/3409 93 0 26/60 30.770 Χωράφι  1/8
  Πάφος  Λυσός 0/9234 451 0 35/14 196 Χωράφι Όλο
  Πάφος Λυσός 0/9376 453 0 35/14 4.348 Χωράφι 1/2
  Πάφος Λυσός 0/9505 142 0 35/07 25.270 Χωράφι 1/4 
  Πάφος Λυσός 0/9876 240 0 35/06 6.355 Χωράφι 1/2
  Πάφος Λυσός 0/9877 241 0 35/06 14.047 Χωράφι 1/2

ΔΗΜΟΣΙΕΥΜΑ
Φέρεται σε γνώση των ενδιαφε-
ρομένων ότι o Izbitskiy Victor 
Antonovich από 17A Pittakos 
Mytilineos, Souni Village, 4717, 
Limassol, υπέβαλε στον υπουρ-
γό Εσωτερικών αίτηση (Τύπος 
Μ.127) για πολιτογράφησή του 
ως Κύπριος πολίτης. Όποιος 
γνωρίζει οποιονδήποτε λόγο, 
για τον οποίο δεν πρέπει να 
χορηγηθεί η αιτούμενη πολιτο-
γράφηση, καλείται να αποστεί-
λει στον υπουργό Εσωτερικών 
στη Λευκωσία, γραπτή και υπο-
γεγραμμένη έκθεση των γεγο-
νότων.

ΔΗΛΩΣΗ-
ΔΗΜΟΣΙΕΥΜΑ

Φέρεται σε γνώση των ενδιαφε-
ρομένων ότι η Αλεξάνδρα Κα-
ραγκιοζίδου από Αλήθειας 15, 
διαμ. 102, Κ. Λακατάμια, υπέβα-
λε στον υπουργό Εσωτερικών 
αίτηση (Τύπος Μ.127) για πολι-
τογράφησή της ως Κύπρια πο-
λίτις. Όποιος γνωρίζει οποιον-
δήποτε λόγο, για τον οποίο δεν 
πρέπει να χορηγηθεί η αιτούμε-
νη πολιτογράφηση, καλείται να 
αποστείλει στον υπουργό Εσω-
τερικών, στη Λευκωσία, γραπτή 
και υπογεγραμμένη έκθεση 
των γεγονότων.

ΕΙΔΟΠΟΙΗΣΗ
Ειδοποιούνται όλοι οι ενδιαφερόμενοι 
ότι εγώ η εταιρεία R.G. FAST GARDEN 
SERVICES, με Αρ. Εγγρ. Ετ. ΕΕ48531Α, 
από Λευκωσία, προτίθεμαι να υποβά-
λω αίτηση προς την Αρχή Αδειών για 
χορήγηση άδειας Μεταφορέα «Β» για 
ένα φορτηγό όχημα τύπου ενιαίο, μι-
κτού βάρους 18.000 kg, για εξυπηρέ-
τηση των αναγκών της επιχείρησής 
μου ως κηπουρικές εργασίες.
Το όχημα θα το χρησιμοποιώ για να 
μεταφέρω από Λευκωσία προς Μαρκί 
και Γέρι κλαδέματα, κορμούς και χόρτα.
Η μεταφορά θα γίνεται χωρίς κόμι-
στρο.
Οποιεσδήποτε ενστάσεις πρέπει να 
υποβληθούν γραπτώς εντός 20 ημε-
ρών από την ημερομηνία δημοσίευσης 
της παρούσης ανακοίνωσης με τα 
σχετικά δικαιολογητικά στα Επαρχια-
κά Γραφεία του Τμήματος Οδικών 
Μεταφορών.
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